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   گزارش
رئیس فدراسیون 
کشتی چهره اول 
مجم�ع عموم�ی کمیت�ه ملی المپی�ک عصر 
سه شنبه بود و بارها برای افزایش بودجه کشتی 
با توجه به انتظاراتی که برای مدال آوری در این 
رشته وجود دارد با حاضران در نشست به بحث 

و جدل پرداخت.
سالن استاد قاسم فارس��ي آكادمي ملي المپيك 
باشگاه انقلاب تهران، عصر سه شنبه ميزبان يكي 
از جنجالي ترين نشست هاي مديران ورزش بود، 
مجمع عموم��ي كميته مل��ي المپيك، مجمعي 
كه همانطور كه پيش بيني مي شد پر از حاشيه و 
درگيري از آب درآمد تا حواشي ورزش در روزهاي 
پاياني سال بر متن آن پيشي بگيرد. مجمع عمومي 
كميته ملي المپيك در ش��رايطي عصر سه شنبه 
برگزار شد كه قرار بود اين مجمع انتخاباتي باشد 
و رئيس جديد كميته ملي المپيك تعيين شود، اما 
تعويق تدوين آيين نامه انتخاباتي سبب شد مجمع 
17 اس��فند  تبديل به يك مجمع عمومي شود و 
انتخابات به تعويق بيفتد. بر اساس رأي ديروز قرار 
است مجمع عمومي كميته ملي المپيك در مهرماه 
و پس از بازي هاي آسيايي برگزار شود. در گزارشي 
در دو پرده به حاشيه نويسي مجمع خبرساز كميته 

ملي المپيك پرداخته ايم. 
  مدال مي خواهید، پول بدهید

بحث بر س��ر پول و بودجه ناكافي فدراس��يون ها 
يكي از مهم ترين حواش��ي مجمع عصر سه شنبه 
بود، به خصوص كه تنگناهاي موجود مالي و چند 
برابر ش��دن قيمت ارز در چند سال اخير، شرايط 
سختي را به فدراس��يون ها جهت برپايي اردوها و 
اعزام ها تحميل كرده است، به طوري كه با وجود 
افزايش اندك بودجه ش��ان، هزينه هاي شان چند 
برابر شده است و اين مسئله باعث شده اكثر رؤساي 
فدراسيون ها نسبت به حساب خالي مجموعه شان، 
آن هم در آستانه بازي هاي آسيايي معترض باشند. 
محدوديت هاي مالي ورزش به همين خاطر يكي از 

بحث هاي داغ مجمع عمومي كميته ملي المپيك 
بود. بحث و جدل هايي كه باعث شد مرتضي قرباني، 
رئيس جديد فدراس��يون تيراندازي ب��ه دفاع از 
مديران ورزش بپردازد و در ميانه دعواها و جنجال ها 
بگويد: »در ورزش با 1۰ درصد بودجه، 1۰۰ درصد 

كار انجام مي شود كه اين افتخار است.«
با اين ح��ال مهم ترين چهره معترض نشس��ت 
سه ش��نبه عليرضا دبير بود كه نسبت به بودجه 
پايين كميته ملي المپيك، اعتراض زيادي داشت. 
انتقادهايي كه البته در ماه هاي اخير به اوج رسيده 
و سبب شده رئيس فدراسيون كشتي در مواجهه 
با مسئولان وزارت ورزش و كميته ملي المپيك 
بارها عنوان كند بودجه اي كه كش��تي مي گيرد 
يك دهم افتخارآفريني ها و مدال هايي كه كشتي 

مي گيرد، نيست. 
همانط��ور ك��ه پيش بين��ي مي ش��د در مجمع 
عمومي كميته ملي المپيك هم دبير نس��بت به 
اين مس��ئله اعتراض شديدي داش��ت و بارها با 
صالحي اميري، اعضاي هيئ��ت اجرايي و برخي 
رؤساي فدراس��يون ها به بحث و جدل پرداخت. 
بخشي از صحبت هاي رئيس فدراسيون كشتي 
را بخواني��د: »در بودجه ۳۵ميلي��اردي كميته 
در س��ال۹۶، بودجه كش��تي 7ميليارد بوده كه 
مي شود يك هفتم، اما امروز گفتند بودجه كميته 
۲1۶ميليارد است، اما با كشتي ۸ميليارد تفاهم 
امضا كردند كه يك س��ي پنجم مي شود. چطور 
توقع دارند كشتي نتيجه بگيرد، آيا حق كشتي 
كه در المپيك بار اصلي را بر دوش مي كشد، اين 
است؛ تمام حرفم اين است. آيا عدالت اين است 
كه به هركس ۴۵ هزار تومان يارانه بدهيم، كدام 

رشته 1۲سهميه المپيك گرفته است؟«
دبير همچنين در بخش ديگري از صحبت هايش 
به آمار اشتباهي كميته ملي المپيك درباره بودجه 
اختصاص داده شده به كشتي معترض بود: »آقاي 
نوبخت به فدراسيون ما آمد و 7/۵ ميليارد به ما داد. 
ما از ترسمان گفتيم به كميته بدهيد كه آنها به ما 
بدهند. بعد آقاي كيكاووس سعيدي آن را جزو اضافه 

تخصيصي به كش��تي مي گذارد. كجا ۲۲۵درصد 
داديد، چرا آقاي س��عيدي مي گوي��د ۲۲۵درصد 
بودجه را به كشتي داده ايم، من فقط مي گويم اعلام 
كنيد از ۲1۶ ميليارد به كشتي ۸ميليارد داديد كه 
اين مبلغ هيچ اس��ت. هيئت اجرايي، بودجه ما را 
۴ ميليارد مي گذارد. آي��ا اين مبلغ خرج يك اعزام 
مي شود، من براي هر سفر 7ميليارد هزينه دارم، آن 
وقت ۴ ميليارد مي دهيد! بعدش ۲ ميليارد مي دهيد 
و منت هم مي گذاريد. دعواهاي من براي كس��ب 
مدال است و بودجه سه ماه قبل از بازي ها به درد من 
نمي خورد. رئيس كاروان ايران در بازي هاي آسيايي 
و كشورهاي اسلامي پدر من را درمي آورد كه چقدر 

مدال مي گيريد، روي من حساب نكنيد.«
صحبت هاي دبير البته با دفاع رئيس كميته ملي 
المپيك همراه شد كه صالحي اميري حق را به او داد: 
»از حرف دبير دفاع مي كنم كه اين بودجه كفاف 
ورزش قهرماني را نمي دهد و واقعاً درس��ت است. 
مكانيزم توزيع در گذش��ته سليقه اي بود كه قابل 
دفاع نبود. دولت قبلي و فعلي نهايت تلاش را كردند، 
اما بيشتر از اين در توان شان نيست. بودجه حقيقي 
ورزش كش��ور حداقل 1۰۰ ميليون دلار است كه 
بودجه يك فدراسيون در اروپاست. دبير چه حرف 

بزند و چه نزند بايد از كشتي دفاع كرد.«
با اين حال دعواهاي بودجه اي و پولي سبب شد 
دبير در پايان مجمع، وقت��ي به ميان خبرنگاران 
آمد در اعتراض به بودجه پايين كش��تي بگويد 
كه تيم سوم كشتي به بازي هاي آسيايي مي رود: 
»با اين بودجه، تيم سوم ما به مسابقات آسيايي 
مي رود و حس��ن يزداني، گرايي و اميرحس��ين 
زارع ب��ه مس��ابقات جهاني مي رون��د. بازي هاي 
آسيايي براي ما در اولويت نيست، چون پول كمي 
داريم.« تهديدي كه اگرچه با توجه به حساب ويژه 
كاروان ايران روي مدال هاي كشتي در بازي هاي 
آسيايي براي ارتقاي جايگاه در جدول رده بندي 
به نظر نمي رسد عملي شود، اما نشان مي دهد كه 
فدراسيون كشتي انتظار دارد به اندازه انتظاراتي 
كه از اين رش��ته براي گرفتن مدال وجود دارد، 

همانقدر هم بودجه كافي دريافت كند. 
  جدل بي پایان با اعضاي بیكار هیئت اجرایي
يكي از مهم ترين جنجال هاي مجمع سه ش��نبه 
مربوط به اصرار عليرضا دبير به كناره گيري پنج عضو 
هيئت اجرايي كميته ملي المپيك بود، اعضايي كه 
رئيس فدراسيون كشتي معتقد بود با توجه به اينكه 
در حال حاضر ديگر رئيس فدراس��يون نيستند و 
دوره چهار ساله شان هم به پايان رسيده بايد كنار 
بروند و رؤساي جديد اين پنج فدراسيون تا برگزاري 
انتخابات جاي شان را بگيرند. سوم اسفند بود كه 
عليرضا دبير در نامه اي به صالحي اميري خواستار 
كناره گيري پنج عضو هيئ��ت اجرايي در مجمع 

عمومي روز 17 اسفند شد. 
به عقيده دبير، فقط س��ه نفر از تع��داد 11عضو 
هيئت اجرايي، جزو رؤس��اي فدراس��يون هاي 
المپيكي هستند و اين موضوع باعث ضعيف شدن 
نقش فدراسيون ها در هيئت اجرايي شده است. 
بر همين اساس نيز دبير خواستار آن شد كه آن 
دس��ته از اعضاي هيئت اجرايي ك��ه هم اكنون 
رئيس فدراسيون نيستند در مجمع روز 17 اسفند 
اس��تعفا و جاي خود را به اعضاي جديد بدهند. 
اش��اره دبير به مجيد شايس��ته، مجيد كيهاني، 
عبدي افتخاري، عليرض��ا رحيمي و علي دادگر، 
رؤساي سابق فدراسيون هاي تنيس، دووميداني، 
اس��كي، هندبال و تيراندازي بود كه عضو هيئت 

اجرايي كميته ملي المپيك هستند. 
به همين خاط��ر در مجمع روز سه ش��نبه رئيس 
فدراسيون كشتي خواهان استعفاي اين اعضا شد، 
درخواستي كه با توجه به اينكه خلاف اساسنامه 
كميته ملي المپيك بود رد شد. با اين حال باعث 
ايجاد  جدل هاي فراواني بين دبير و اعضاي بدون 
فدراس��يون هيئت اجرايي ش��د. شايسته يكي از 
اعضاي هيئت اجرايي به دبير اينطور پاس��خ داد: 
»هيئت اجرايي از كل اين دوستان رأي گرفته و از 
حقوق همه دفاع مي كند. اينكه علي جان)دبير( با 
يك جمله در اين جمع وزين، هيئت اجرايي را زير 

سؤال ببرند كار درستي نيست.«
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اشرف رامین

فريدون حسن

 اینتر و سالزبورگ به یک چهارم  نهایي 
لیگ قهرمانان نرسیدند

 از رستگاري ليورپول 
تا طوفان باواريايي ها

پيش بيني ها در مورد دو تيم اول صعود كننده ب��ه يك چهارم نهايي ليگ 
قهرمانان اروپا درست از آب درآمد و ليورپول و بايرن مونيخ با حذف اينترميلان 

و سالزبورگ به سوي قهرماني خيز برداشتند. 
بازي در آنفيلد اگرچه براي اينتر آسان نبود، ولي شاگردان اينزاگي به آب و آتش 
زدند تا باخت ديدار رفت را جبران كنند، ولي تك گل نيمه دوم مارتينز كامبك 
نروآتزوري را به سرانجام نرساند. جدال ليورپول با اينتر همه چيز داشت؛ از بد 
شدن حال يك هوادار ليورپول و توقف چند دقيقه اي بازي تا برخورد سه باره 
توپ با تيرك دروازه اينتر و اخراج س��انچس. تيم كلوپ فرصت هاي زيادي 
داشت، ولي نتوانست در خانه قفل دروازه افعي ها را باز كند و در آن طرف ميدان 
هم اينزاگي با گل دقيقه ۶1 اميدوار شده بود، اما اخراج سانچس اميدهايش را 
نقش برآب كرد. برتري يك بر صفر اينتر نتوانست پيروزي ۲ بر صفر ليورپول در 

بازي اول را خنثي كند و وداعي تلخ براي آبي و سياه هاي ميلان رقم زد. 
بندرنشينان بعد از هفت برد متوالي در ليگ قهرمانان، اولين شكست اروپايي 
اين فصل را تجربه كردند. به همين خاطر بود كه كلوپ، سرمربي ليورپول از 
اينكه تيمش مجبور نيست هر روز با اينتر مواجه شود ابراز خوشحالي كرد: »در 
نهايت ما مغلوب شديم و اين اتفاق خوشايندي نيست. البته ما به اينتر احترام 
مي گذاريم و عملكرد آنها باعث شد كه ما چنين نتيجه اي بگيريم. مشكلاتي 
كه براي ما رقم خورد، تقريباً به همان چيزي نزديك بود كه انتظارش را هم 
داشتيم. اينتر واقعاً تيم خوبي است. موقعيت هاي زيادي داشتيم كه از آنها 
استفاده نكرديم، اما اينتر به رغم عدم خلق فرصت هاي فراوان به گل رسيد. 
اين بازي براي ليورپول مشكل بود و در نهايت چه خوب كه هر هفته با تيمي 
مانند اينتر روبه رو نمي شويم. ما موفق به كسب جواز صعود به دور بعدي ليگ 

قهرمانان شديم و اين هدف اصلي ما در اين مرحله بود.«
مهاجم مصري قرمزها با اينكه در بازي رفت يكي از دو گل تيمش را به ثمر 
رساند و در بازي برگشت هم دو بار تيرك دروازه اينتر را لرزاند، اما نتوانست 
در آنفيلد گلزني كند. اظهارنظر محمد صلاح هم شبيه صحبت هاي كلوپ 
بود: »ديدار دشواري بود و اينتر در بازي خارج از خانه خيلي خوب عمل كرد. 
مي توان نكات مهمي از بازي برابر اينتر ياد گرفت. هميشه كسب پيروزي 
برابر حريف مهم است، اما گاهي اوقات و با توجه به فرصت هايي كه از دست 
مي دهيد، ممكن است چنين اتفاقاتي رخ دهد. خوب شد اين ديدار در ليگ 
برتر برگزار نشد. ما جواز صعود به دور بعدي ليگ قهرمانان را كسب كرديم.«

س��يمئونه اينزاگي اما ناراحتي از حذف اينتر را پنهان نكرد: »يك نمايش 
فوق العاده مقابل حريفي بسيار قدرتمند ارائه داديم. بازيكنان اينتر خيلي 
خوب كار كردند و حسرت مسابقه رفت را مي خوريم. حسرت و تأسف براي 
ما باقي مانده است. ما در آنفيلد موفق به كسب پيروزي شديم و اين نتيجه 
خوشحال كننده است، اما اين برتري نيز براي صعود اينتر بي فايده بود. فكر 
مي كنم اين نتيجه يك گام ديگر به سوي موفقيت در اروپاست. پس از 1۰سال 
به مرحله يك هشتم نهايي ليگ قهرمانان صعود كرديم و قرعه براي ما مساوي 
با بازي در مقابل قدرتمندترين تيم اروپا بود، اما با حريف پاياپاي بازي كرديم 

و در اين دو مسابقه چيزي از ليورپول كم نداشتيم.«
    

طوفان باواريايي ها در آليانس به تيم اتريش��ي درس عبرت داد. تساوي بازي 
رفت با اينكه سالزبورگ را به خلق يك شگفتي اميدوار كرده بود، اما بايرن مونيخ 
با ستاره هايش از همان ابتداي مسابقه،  بازيكنان س��الزبورگ را تحت فشار 
گذاشتند و برد پرگل 7 بر يك را به آنها تحميل كردند. لواندوفسكي هت تريك و 
مولر هم دبل كرد. لواندوفسكي در جشنواره گل غول آلماني چند ركورد را نيز 
ثبت كرد؛ سريع ترين هت تريك تاريخ ليگ قهرمانان )طي 1۰ دقيقه(، سومين 
بازيكن در تاريخ ليگ قهرمانان كه در س��ه فصل متوال��ي بيش از 1۰گل  زده 
)1۲گل( و اولين بازيكني كه در اين فصل و در بين ليگ هاي اروپايي ۴۰گله 
شده است. ناگلزمان، سرمربي بايرن در پايان بازي عملكرد يارانش را ستود: 
»بدون شك بازي خيلی خوبي بود. از نظر تكنيكي بازي باور نكردني  را به نمايش 
گذاشتيم. موقعيت هاي بسياري با فوتبال زيبايي كه بازي مي كنيم خلق كرديم، 
اما نتوانستيم آنها را به گل تبديل كنيم. با اين حال موفق شديم هفت گل به 
ثمر برسانيم. با قدرت و جديت تمام در خط دفاعي حضور پيدا كرديم و به دفاع 
پرداختيم. گل هاي بسياري روي موقعيت هاي كاملاً متفاوت  به ثمر رسانديم 

كه از روي ضربات شروع مجدد، ضدحملات و در جريان بازي بود.«

حاشیه نگاری مجمع عمومی کمیته ملی المپیک که عصر سه شنبه برگزار شد و علیرضا دبیر چهره جنجالی آن بود

دعوای پول و مدال

قابل توجه خانم بازيگر
ايشون رو مي شناسيد؛ خب طبيعيه كه برخي  كه عادت دارن به سياه نمايي، 
بگن نه. پس معرفي مي كنيم؛ ايشون ساينا آتشين، شناگر دختر ايراني 
است كه ركورد ش��نا در درياي خزر را به نام خود ثبت كرده، بله درست 
خونديد شنا در درياي خزر. شنا در ايران درست برخلاف چيزهايي كه خانم 
عليدوستي عنوان كرده، خب اين ركورد رو بگذاريد كنار ثبت ركورد هاي 
الهام السادات اصغري در گينس و ركورد اكرم كناری با دستان بسته و بقيه 
بانوان شناگر ايران، بعد زحمت بكشيد به خانم سلبريتي بگيد كه حداقل 
براي شعور كس��ايي كه پاي حرفات ميشينن احترام قائل شو و حقيقت 
كشورت رو بهشون نشون بده. البته از نظر ايشون حتي ساينا هم مقبوليت 
نداره، چون بعد از ركوردزني در حمايت از كودكان يمن، پلاكارد بلند كرده. 
راستي يكي هم ازش بپرسه جواب دعوت فدراسيون شنا رو چي داده، ميره 
مسابقات ركورد گيري يا منتظره تا مسابقات ركورد گيري بانوان رو به جاي 

استخر آزادي در يكي از سواحل اروپايي يا امريكايي برگزار كنيم!

ناكامي اسكي بازان ايران در پكن
نمايندگان ايران در بازي هاي پارالمپيك زمستاني از راهيابي به مرحله 
بعد بازماندند. در ادامه اين بازي ها روز گذشته دو نماينده ايران در رشته 
صحرانوردي به مصاف حريفان خود رفتند و در پايان مرحله مقدماتي با 
شكس��ت برابر حريفان ناكام ماندند. ابوالفضل خطيبي در مسافت هزار 
و ۲۰۰ متر سرعت در بين ۲۵ ورزشكار ش��ركت كننده در پايان مرحله 
مقدماتي در جايگاه بيست و س��وم قرار گرفت و از راهيابي به مرحله بعد 
بازماند و تنها 1۲ نفر اول توانستند به مرحله بعد راه پيدا كنند. در بخش 
بانوان نيز الهه قلي فلاح، نماينده نابينا و كم بيناي كش��ورمان در رشته 
صحرانوردي در مرحله مقدماتي به مصاف حريف��ان خود رفت و از بين 
1۰نفر شركت كننده در پايان مرحله مقدماتي در جايگاه دهم ايستاد. در 
اين بخش تنها شش نفر اول موفق شدند به مرحله بعد راه يابند. خطيبي 
در دومين رقابت خود شنبه در رشته صحرانوردي و در 1۰كيلومتر انفرادي 

برابر حريفان خود در بازي هاي پارالمپيك زمستاني رقابت مي كند. 

عيد براي آزادكاران معنا ندارد
پژمان درستكار، سرمربي تيم ملي كشتي آزاد با اشاره به شروع تمرينات 
آزادكاران، روزهاي آغازين سال جديد را براي شاگردانش سخت توصيف 
كرد: »رقابت هاي قهرماني آسيا اواخر فروردين ماه در مغولستان برگزار 
مي شود كه دور نخست تمرينات ما از 1۴ اس��فند آغاز شده است. بعد از 
مشخص شدن وضعيت تست ها براي تمرينات بچه ها برنامه ريزي خواهيم 
كرد. اميدوارم طراحي تمرينات به گونه اي باشد كه بچه ها بتوانند بهترين 
عملكرد را در مسابقات داشته باشند. در اردوي اول، حدود ۳۰ نفر در اردو 
هستند و تنها در وزن ۸۶ كيلوگرم مسابقه انتخابي داريم. ساير كشتي گيران 
يا منتخبان حاضر در قهرماني آسيا هستند يا ورزشكاراني كه در نروژ به 
مدال رسيدند. يكسري از بچه ها هم براي كسب تجربه آمده اند و هم اينكه 
به تيم ملي در قهرماني آسيا كمك كنند. براي ما عيد معنا ندارد، اما در دو، 
سه روزي كه ابتداي سال جديد است استراحتي به بچه ها می دهيم. فكر 

مي كنم از دوم يا سوم فروردين تمرينات را شروع كنيم.«

لیگ برتر فوتبال 
حامد قهرماني
     ليگ برتر

باشگاهي ایران 
در حالي به هفته 
بیست و دوم خود رسید که حالا شرایط بالاي 
جدول حس�اس تر از هر زمان دیگری است. 
شكست هفته قبل پرسپولیس هم استقلال را 
به قهرمان�ي این فصل امیدوارت�ر کرده و هم 
س�پاهان را به تلاش ب�راي جب�ران مافات و 
دس�تیابي به جایگاه دوم و ش�اید ه�م اول!

با اين اوص��اف رقابت هاي اين هفت��ه، عصر فردا 
برگزار مي شود. سپاهان قبل از دو رقيب خود به 
ميدان مي رود و با نساجي روبه رو مي شود. سپس 
پرسپوليس زخم خورده از نفت آبادان به مصاف 
ديگر نفتی ليگ برتر، يعني نفت مسجدسليمان 
م��ي رود و در آخر هم اس��تقلال با نف��ت آبادان 

روبه رو مي شود. 
   تمام نگاه ها به منصوریان و نفت

شايد خود علي منصوريان هم تصورش را نمی كرد 
كه نقش تأثيرگذاري در روند قهرماني ليگ برتر 
داشته باش��د. نفت آبادان مدت هاست كه اسير 
حواشي اس��ت  و حتي تا مرز تعطيلي هم پيش 
رفت، اما برد هفته قبل مقابل پرسپوليس حالا آنها 
را بيشتر از هميشه جلوي چشم آورده است. بدون 
ترديد نگاه پرسپوليس و س��پاهان، فردا متوجه 
ش��اگردان منصوريان است تا با كش��يدن ترمز 
استقلال فرصت نزديك تر شدن به صدرنشين را 
به آنها بدهد. حالا بايد ديد منصوريان چه نقشه اي 
براي نتيجه گرفتن تيمش مقابل استقلال دارد. 

استقلالي كه با فرهاد مجيدي راه بردن را خوب بلد 
است و خوب نتيجه مي گيرد. از طرفي منصوريان 
براي پايان دادن به تمام شائبه هاي ايجاد شده در 
خصوص تقابل تيم هايش با اس��تقلال بايد بازي 
فردا را جدي تر از هميش��ه تلقي كند. در س��وي 
مقابل فره��اد مجيدي بعد از خالي ش��دن خط 
دفاعي تيمش حالا با مشكل مصدوميت دانشگر 
و محروميت روزبه چشمي نيز روبه روست كه اين 
مسئله كار او را دش��وارتر مي كند. استقلال فردا 
ش��ب در حالي به ديدار نفت مي رود كه از نتيجه 
بازي رقبا مطلع است و اين مي تواند برگ برنده اي 
برای تيم مجيدي محسوب شود تا با يك پيروزي 

ديگر گام به دربي بگذارد. 

   فقط برد و 3 امتیاز
چاره ديگري ب��راي گل محمدي و پرس��پوليس 
جز بردن نفت مسجدسليمان باقي نمانده است. 
س��رخ ها اگر قهرمان��ي مي خواهند ديگ��ر نبايد 
امتياز از دس��ت بدهند، حتي مساوي هم دردي 
از پرس��پوليس دوا نمي كند، چراكه فاصله شش 
امتيازي با اس��تقلالي كه راه ب��ردن را خوب ياد 
گرفته چيزي نيست كه به اين سادگي ها جبران 
شود. پرسپوليس براي اينكه با روحيه گام به دربي 
بگذارد بايد نفت مسجدس��ليمان را ببرد و شايد 
استرس محكوم بودن به بردن بزرگ ترين ضربه را 
به تيم گل محمدي وارد كند. پرسپوليس به لحاظ 
روحي نياز به برد دارد و اين براي مسجدسليماني ها 

كه دغدغه آنچناني ندارند بهترين فرصت اس��ت 
براي ضربه زدن، از اين رو بازي فردا براي تيم يحيي 
شايد سخت تر از دربي باشد، به همين دليل يحيي 

و تيمش محكوم به پيروزی هستند. 
   زردهاي امیدوار

سپاهان با محرم نويد كيا روزهاي سختي را پشت 
سر گذاشت. فاصله گرفتن از مدعيان بالاي جدول 
يكي از اين سختي ها بود، اما هفته قبل بارقه هاي 
اميد در اين تيم زنده ش��د. پرس��پوليس باخت، 
سپاهان برد تا حالا اميدوار ش��ود كه با شكست 
نساجي بيش��تر از قبل می تواند به بالاي جدول 
نزديك شود. البته نبايد از ياد برد كه تيم نويدكيا 
نوس��ان زيادي دارد و هيچ بعيد نيست كه امروز 
مقابل نس��اجي نيز با چالشی جدي روبه رو شود. 
نويدكي��ا نبايد فراموش كند كه نس��اجي همان 
تيمي است كه دو هفته قبل استقلال را متوقف 
كرد. با اين حال بازگش��ت س��پاهان به روند برد 
و پي��روزي مي تواند اين تيم را ب��ه همان مدعي 

هميشگي تبديل كند. 
در دو دي��دار ديگر، ف��ردا ذوب آه��ن به مصاف 
آلومينيوم اراك مي رود و گل گهر س��يرجان نيز 
بعد از بازي جنجالي و پرحاش��يه هفته گذشته 
مقابل استقلال در خانه از پيكان پذيرايي مي كند. 
ديداري كه قلعه نويي و مردانش چش��م به س��ه 
امتياز آن دارند. سه ديدار باقيمانده اين هفته نيز 
عصر شنبه برگزار خواهد شد كه طي آن، هوادار 
با مس رفسنجان، تراكتور با فولاد و فجر شهيد 

سپاسي با پديده قعر نشين روبه رو مي شوند. 

چشم اميد همه به نفت آبادان
سپاهان و پرسپولیس به  دنبال فرصت رسیدن به استقلال

بارسا – گالاتاسراي، گريزان از شكست
بارس��لونا ب��راي آنك��ه ي��ك گام ديگر به 
تصاحب يك جام اروپايي نزديك شود در 
نيوكمپ بايد كار گالاتاس��راي را يكسره 
كند. ديدارهاي رفت يك هشتم نهايي ليگ 
اروپا امشب آغاز مي ش��ود و بارسا در خانه 
نماينده تركيه را پيش رو دارد. تيم ژاوي در 
پلي آف، ناپولي را در مجموع ۵ بر۳ شكست 
داد تا به اين مرحله صعود كند. در سال هاي 
نه چندان دور اين دو تيم در مراحل حذفي 
ليگ قهرمانان حضور داشتند، ولي حالا ژاوي مجبور است براي بقاي بارسا 
در تورنمنت ناآشناي ليگ اروپا تلاش كند. چهارمين پيروزي متوالي بارسا 
با هدايت ژاوي بعد از غلبه بر الچه در لاليگا ثبت شد. درحقيقت وضعيت 
خط دفاع كاتالان ها بهتر شده و بعد از باخت به بيلبائو در كوپادل ري، آنها 
هشت بازي بدون شكست را پشت سر گذاشته اند. گالاتاسراي در اين فصل 
هيچ شكستي را در ليگ اروپا متحمل نشده است. غول فوتبال تركيه با 
اينكه با مارسي، لاتزيو و لوكوموتيو مسكو همگروه بود با كسب 1۲ امتياز 
از 1۸ امتياز ممكن به عنوان صدرنشين صعودي مقتدرانه را تجربه كرد. 
گالاتاسرا نيز همانند بارسا مدت هاست طعم شكست را نچشيده است، اين 
تيم در 1۰ بازي اخير اروپايي اش نباخته، با اين  وجود شاگردان دومنك 
تورنت در 1۰ بازي آخر خود موفق به ثبت كلين شيت نشده اند! دو تيم، سه 
بازي رودرروي اروپايي با هم داشته اند كه آخرين آنها در ليگ قهرمانان در 
سال ۲۰۰۲ بوده و با پيروزي ۳ بر يك بارسا به پايان رسيده  است. آنسو فاتي، 
سرخيو روبرتو، ساموئل اومتيتي و الخاندرو بالده همچنان مصدوم هستند. 
گابي هم محروم است و ژاوي مثل هميشه بايد از همه داشته هايش در اين 
بازي استفاده كند. ديدار رفت از اهميت زيادي برخوردار است؛ نتيجه اين 
بازي در صعود يا حذف يك تيم تأثير زي��ادي مي گذارد، به همين دليل 
آبي واناري ها بايد بيش از هر وقت ديگري ارزش ميزباني از گالاتاسراي را 
درك كنند. شاگردان ژاوي اگر امشب نتيجه خوبي بگيرند، استرس و فشار 
بازي در تركيه براي شان كمتر خواهد شد. ليگ اروپا آخرين شانس بارسا 

براي دفاع از اعتبار اين باشگاه است.
مترجم: شيوا نوروزي

بن نپتون

  اسپورت موله

اول معلم اخلاق، بعد مربي فوتبال
تاريخ فوتبال جهان مربيان بزرگي به خود ديده، مربيان ماندگاري كه صرفاً 
نكات فني، تكنيكي و تاكتيكي را به شاگردان شان نمي آموختند. مربياني كه 
قبل از فوتبال، اخلاق و منش زندگي را به بازيكنان زير نظرشان ياد مي دادند و 
همين هم باعث شده كه نام شان براي هميشه در فوتبال جهان زنده بماند. 

دو روز قبل ب��ود كه خبر درگذش��ت فرانكو اوفارل، س��رمربي ايرلندي 
سال هاي دور تيم ملي فوتبال ايران رسانه اي شد. مردي كه نسل طلايي 
فوتبال كشورمان در دهه هاي ۴۰ و ۵۰ هنوز كه هنوز است فوتبال شان 
را مديون او مي دانند. جالب اينكه تا امروز اوف��ارل را به لحاظ آموزه هاي 
فوتبالي اش مي شناختيم، اما حالا در لابه لاي حرف هاي شاگردان موسپيد 
كرده او، مي ش��نويم كه مرد ايرلندي، اول معلم اخلاق بوده و بعد مربي 
فوتبال. اين درست همان نكته اي است كه مربيان امروز فوتبال كمتر به آن 

توجه مي كنند يا اينكه اصلاً در قيد و بند آن نيستند. 
اوفارل سه نكته مهم را به شاگردانش يادآور شده است؛ اول اينكه خدا چيزي 
را كه به تو مي دهد روزي از تو مي گيرد پس زياد به خودت مغرور نشو، چون 
در آخر چيزي نمي ماند، دوم اينكه هيچ وقت از شخصيت يك ورزشكار خارج 
نشويد و درست زندگي كنيد و سوم اينكه حواستان باشد وقتي چند نفر از 
شما تمجيد كردند، چند نفر هم مخالف داريد. نسل ديروز و سال هاي دور 
فوتبال ايران با آموختن چنين درس هايي براي هميشه ماندگار شدند. نسلي 
كه از دل آنها امثال پرويز دهداري ها و حسن حبيبي ها بيرون آمد. مرداني كه 
هر كدام شان اول معلم اخلاق بودند و بعد مربي فوتبال تا ثابت شود يك مربي 
تنها نبايد به تكنيك و تاكتيك شاگردانش بينديشد. يك مربي بايد قادر باشد 
كه راه و رسم درست زندگي كردن را به شاگردانش بياموزد. مسئله مهمي كه 

اين روزها در فوتبال كشورمان شايد كمتر به آن توجه شود. 
اين روزها چيزي كه از فوتبال ديده مي ش��ود تلاش صرف براي رسيدن 
به پيروزي است و متأسفانه در اين راه بس��ياري از بديهيات اخلاقي هم 
به راحتي زير پا گذاشته مي شود. با اين حال حتي در همين فوتبال هم 
مي توان لحظات قابل تأملی را ديد، مثل حرف هاي كوتاه فرهاد مجيدي 
در آكادمي استقلال خطاب به بازيكنان نوجوان اين آكادمي. حرف هايي 
كه بايد همه جاي فوتبال تكرار شود تا بازيكن جوان و نوجوان بداند مهم تر 
از فوتبال و تعلقات رنگي چيزهاي ديگري هم هست. حرف هايي كه به او 

درس زندگي مي دهد، حرف هايی براي انسان بودن و خوب بودن. 
»مهم نيست آبي باشيد يا قرمز، مهم اين است كه انسان هاي خوبي باشيد، 
انسان هاي بزرگ و اين مسئله تنها زماني اتفاق مي افتد كه احترام پدر و 
مادرتان را نگه داريد. سعي كنيد آدم هاي بزرگي باشيد«؛ اين ها حرف هاي 
مجيدي به بازيكنان نوجوان آكادمي اس��تقلال اس��ت. حرف هايي كه 
بايد جدي گرفته شود، نه اينكه در هياهوي مس��ابقات و تب قهرماني و 
كل كل هاي هواداري گم شود. حرف هايي كه در سال هاي دورتر بيشتر 
از زبان مربيان شنيده مي شد، اما ماش��يني شدن فوتبال و سرازير شدن 
پول هاي آنچناني به آن، كاري كرد كه اخلاق م��داري و توجه به چنين 
آموزه اي رنگ باخت و همه چيز در فوتبال خلاصه شد به بردن و پول پارو 
كردن. با اين روند فوتبال رشد كرد، حرفه اي هم شد، اما اخلاق را باخت و 
حالا بايد با چراغ گشت و گهگاهي شنيد كه كسي از اخلاق حرف مي زند.

در يك كلمه، فوتبال زماني رشد و ارتقا پيدا مي كند كه مربي آن به عنوان 
معلم، گام به ميدان بگذارد و قبل از تفكرات فني، دغدغه اخلاق و منش زندگي 
شاگردانش را داشته باشد كه به قول اوفارل، دنيا مثل يك ورزشگاه است كه 
شايد براي ساعاتي پر از تماشاگر باشد، اما در نهايت خالي مي شود و بازيكن 

تنها مي ماند، پس چيزهاي بسيار مهم تر از فوتبال و بردن هم هست.
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